
Protokół 
XXXVI Sesji Rady Gminy Kleszczewo 

z dnia 29 listopada 2017r. 
 

Posiedzenie  rozpoczął o godzinie 16:00 Przewodniczący obrad Pan Henryk Lesiński, który 
stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
W sesji udział wzięli radni: 
Regina Batycka 
Jarosław Bytniewski 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Marek Maciejewski 
Tomasz Maćkowiak 
Donata Michałowska 
Jan Rajchelt 
Andrzej Szymczak 
oraz sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Jan Mąderek 
Halina Michalak – Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Mieczysław Tomkowiak 
Lucyna Jaroszewska 
Jacek Walkowiak 
Paweł Doba 
a także: 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra  - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Jolanta Litka  - Skarbnik Gminy  
Anna Woźniak - Tyczka – radca prawny 
Magdalena Sołtysiak  - Kierownik Referatu Oświaty 
Irena Plebanek – Pawlak – podinspektor ds. wymiaru podatków 
Mirosława Radzimska – Sekretarz GKRPA 
asp. szt. Katarzyna Karczewska – Kierownik Ogniwa Prewencji w Kleszczewie 
 

Przewodniczący Lesiński poinformował, że proponowana jest zmiana porządku obrad 
polegająca na wprowadzeniu w punkcie 19 treści: "Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 
Gmina Kleszczewo oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków”. Kolejne punkty 
porządku zostają odpowiednio przenumerowane.    
 W związku z powyższym Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
porządku obrad. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 9 radnych. 
Za przyj ęciem porządku obrad głosowało 9 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

              
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 



1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu  z  obrad  z poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej sesji. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Kleszczewo z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami w 2018r. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej w Kleszczewie w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Kleszczewie. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej w Tulcach w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Tulcach. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 
10. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za 2017r. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2018 rok. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia ulg i zezwoleń w opłatach za przejazdy środkami 

komunikacji gminnej. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie transportu publicznego dla dzieci uczęszczających do szkół 

podstawowych lub klas gimnazjalnych, zamieszkałych na terenie Gminy Kleszczewo. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie   zmiany Uchwały Nr XVII/125/2016 Rady Gminy Kleszczewo z 

dnia 27 kwietnia 2016r. w sprawie  przejęcia  od  Powiatu  Poznańskiego  zadania   zarządzania  
niektórymi odcinkami dróg powiatowych. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia na własność Gminy Kleszczewo działki nr 458/26 
położonej w miejscowości Szewce. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  uchwały budżetowej na 2017r. 
18. Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kleszczewo na 

lata 2017-2040. 
19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Kleszczewo oraz 
warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

20. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
21. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
22. Zapytania i wolne wnioski. 
23. Zakończenie. 
 
Ad. 2 porządku posiedzenia 

Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący obrad poinformował, że do protokołu żaden z radnych nie zgłosił uwag.              
W związku z powyższym członkowie Rady przeszli do głosowania nad przyjęciem protokołu z 
XXXV Sesji:  
W chwili głosowania na sali obecnych było 9 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 9 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Ad. 4 porządku posiedzenia 

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XXXV Sesji Rady Gminy 
przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 



 
Ad. 5 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXV/269/2017 w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 
Kleszczewo z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami w 2018r. przedstawiła Pani 
Sołtysiak. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 9 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 9 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXV/269/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXXV/270/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia 
dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Kleszczewie w ośmioletnią Szkołę 
Podstawową w Kleszczewie przedstawiła Pani Sołtysiak. Projekt uchwały został szczegółowo 
omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 9 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 9 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXV/270/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXXV/271/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia 
dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Tulcach w ośmioletnią Szkołę Podstawową 
w Tulcach przedstawiła Pani Sołtysiak. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas 
wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 9 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 9 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXV/271/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXV/272/2017 w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości przedstawiła Pani Plebanek - Pawlak. Projekt uchwały został szczegółowo 
omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji.  

Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 9 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 8 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr XXXV/272/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 porządku posiedzenia 



Projekt Uchwały Nr XXXV/273/2017 w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych przedstawiła Pani Plebanek - Pawlak. Projekt uchwały został szczegółowo 
omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 9 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 8 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr XXXV/273/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 10 porządku posiedzenia 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych za 2017r. przedstawiła Pani Mirosława Radzimska. Sprawozdanie stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 11 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXV/274/2017 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2018 rok przedstawiła Pani Radzimska. Projekt 
uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 9 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 9 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXV/274/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 12 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXV/275/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Poznańskiemu przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony 
podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 9 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 8 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr XXXV/275/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 13 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXV/276/2017 w ustanowienia ulg i zezwoleń w opłatach za przejazdy 
środkami komunikacji gminnej przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo 
omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 9 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 9 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXV/276/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 



Ad. 14 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XXXV/277/2017 w sprawie transportu publicznego dla dzieci 

uczęszczających do szkół podstawowych lub klas gimnazjalnych, zamieszkałych na terenie Gminy 
Kleszczewo przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas 
wspólnego posiedzenia komisji. 

Pan Wójt poinformował, że objęcie bezpłatnym transportem środkami komunikacji 
publicznej dzieci uczęszczających do szkół podstawowych lub klas gimnazjalnych, zamieszkałych 
na terenie Gminy Kleszczewo, których rodzice/opiekunowie prawni rozliczają podatek dochodowy 
od osób fizycznych na rzecz Gminy Kleszczewo to doskonały instrument mobilizujący 
mieszkańców do meldowania się lub deklarowania w Urzędzie Skarbowym woli przekazywania 
podatków na rzecz Gminy Kleszczewo. Źródłem środków na sfinansowanie tego zadania będzie 
budżet gminy, więc logicznym jest że jest to propozycja skierowana do osób które mają swój wkład 
w ten budżet. 

Radny Bytniewski zauważył, że jest to określony wysiłek organizacyjny ze strony gminy 
aby weryfikować osoby uprawnione do bezpłatnych przejazdów i zachęcać do meldowania się na 
terenie gminy. 

Radny Andrzej Szymczak zapytał jak kształtuje się stosunek kosztów przejazdów dla 
wszystkich uczniów w odniesieniu do tych którzy płacą podatki na terenie gminy? 

Kierownik Referatu Oświaty Pani Magdalena Sołtysiak poinformowała, że wg wstępnych 
szacunków przejazdy dzieci uprawnionych do bezpłatnych przejazdów na podstawie powyższego 
kryterium to 40.000zł, natomiast dzieci nieuprawnionych 119.000zł (dane do czerwca). 

Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 9 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 7 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 2 radnych. 
Uchwała Nr XXXV/277/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 15 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXV/278/2017 w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/125/2016 Rady 
Gminy Kleszczewo z dnia 27 kwietnia 2016r. w sprawie  przejęcia  od  Powiatu  Poznańskiego  
zadania zarządzania niektórymi odcinkami dróg powiatowych przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt 
uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. Pani Sekretarz 
poinformowała, że w uchwale proponowana jest zmiana terminu z „31 marca 2017r.” na „30 
czerwca 2018r.”. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 9 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 9 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXV/278/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 16 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXV/279/2017 w sprawie nabycia na własność Gminy Kleszczewo 
działki nr 458/26 położonej w miejscowości Szewce przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały 
został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 9 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 9 radnych. 



Przeciw głosował 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXV/279/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 17 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXV/280/2017 w sprawie zmiany  uchwały budżetowej na 2017r. 
przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego 
posiedzenia komisji. Pani Skarbnik przedstawiła następujące zmiany: 
Dz. 010 Rolnictwo i łowiectwo: 
- rozdział  01010 - wydatki: zmniejszono kwotę udziałów o 100.000zł, - przesunięcie do rozdziału 
60004. 
Dz. 600 Transport i łączność: 
- rozdział 60004,60016 - wydatki: zwiększono plan wydatków o kwotę 100.000,00zł na objęcie 
udziałów do ZK sp. z o.o. w Kleszczewie (na zakup autobusu). Zabezpieczono środki na dotację dla 
Miasta Poznań w wys. 158.000,00zł (transport zbiorowy, linie komunikacyjne 431,432,435). 
Zwiększono plan wydatków w § 4300 o 50.000,00zł na zimowe utrzymanie dróg. Zmniejszenie o 
1.300zł z ramach FS sołectwa Komorniki. 
Dz. 700 Gospodarka mieszkaniowa: 
Zabezpieczono środki na zakup gruntu  w Szewcach-obręb Gowarzewo (teren sportowo- 
rekreacyjny oraz pętla autobusowa). 
Dz. 750 Administracja publiczna: 
- rozdział  75023 - wydatki: zwiększenie na zakup materiałów o 6.500,00zł, na usługi pozostałe 
zwiększenie o 7.000,00zł oraz dokonano przesunięcia między paragrafami zabezpieczając środki na 
szkolenia dla pracowników. 
- rozdział 75095 - wydatki: zwiększenie dot. środków w ramach FS Komorniki (tablica 
informacyjna). 
Dz.754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa: 
- rozdział 75412 - wydatki: zwiększenie o 15.000,00zł (zmniejszono w §4210 o kwotę 3.276,90zł 
oraz w §4300 o kwotę 2.723,10zł – przesunięcie do §6060 w ramach FS Gowarzewo na zakup 
zestawu multimedialnego). 
- rozdział 75495 - wprowadzono plan po stronie dochodów i wydatków w wys. 1.000,00zł z tytułu 
żołdu za utracony dochód. 
Dz. 756 Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych osób nieposiadających 
osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem 
- rozdział 75615,75616,75618,75621- dochody: zwiększono plan dochodów o kwotę 78.320,00zł z 
tytułu uzyskanych wpływów. 
Dz. 758 Różne rozliczenia: 
- rozdział 75814 - dochody: zwiększono plan dochodów o kwotę 56.670,00zł  z tytułu uzyskanych 
wpływów (min. portmonetka- komunikacja, wpływy za wycinkę drzew, odsetki od lokat 
bankowych). 
Dz. 801 Oświata i wychowanie: 
- rozdział 80101- dochody: zwiększenie o 12.936,10,00zł na podstawie decyzji Wojewody 
Wielkopolskiego Nr FB-I.3111.386.2017.3 z dnia 9.11.2017r. , środki zabezpieczono również po 
stronie wydatków w ZS Kleszczewo oraz Tulce w §4210. 
- rozdział 80103- zwiększono dochody z tytułu uzyskanych wpływów, zmniejszono środki w §2590 
o kwotę 35.000,00zł dla oddziału przedszkolnego w Ziminie, prowadzonego przez stowarzyszenie 
Pani Skarbnik poinformowała, że zmiana planowanej kwoty spowodowana jest aktualizacją kwoty 
dotacji na 1 dziecko. W związku z brakiem na terenie Gminy Kleszczewo szkoły podstawowej, w 
której zorganizowano oddział przedszkolny, poprzez wyznaczoną przez Ministra właściwego do 
spraw oświaty i wychowania, aplikację do wyznaczania dla każdej gminy i powiatu odpowiednich 
gmin i powiatów oraz zgodnie z art. 78a ust. 3 i 4 ustawy o systemie oświaty, określono najbliższą 
gminę spełniającą wymogi ustawy. Najbliższą gminą jest Gmina Rokietnica, położona w powiecie 



poznańskim, mająca charakter wiejski, z co najmniej jedną szkołą podstawową w której 
zorganizowano oddział przedszkolny, a jej wskaźnik dochodów podatkowych na jednego 
mieszkańca gminy jest najbardziej zbliżony do dochodów podatkowych na jednego mieszkańca 
Gminy Kleszczewo.  
W związku z powyższym  
1) podstawowa kwota dotacji w oddziale przedszkolnym przy szkole podstawowej prowadzonej 
przez Gminę Rokietnica przed aktualizacją miesięcznie w 2017r. wynosiła 639,74 zł, 
2) zaktualizowana podstawowa kwota dotacji w oddziale przedszkolnym przy szkole podstawowej 
prowadzonej prze Gminę Rokietnica miesięcznie wynosi w 2017 r. 509,49 zł. 
Pozostałe zmiany na wniosek Dyrektorów poszczególnych szkół oraz Kierownika Oświaty- 
przesunięcia między rozdziałami i paragrafami. 
Dz. 852 oraz 855  Pomoc społeczna: zwiększenie dochodów z tytułu otrzymanych dotacji od 
Wojewody Wielkopolskiego oraz jednoczesne zmiany po stronie wydatków o kwoty pochodzące z 
dotacji. Na wniosek Kierownika OPS dokonano przesunięć między rozdziałami i paragrafami. 
Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza: 
Zmiany po stronie dochodów dot.  dotacji na podstawie informacji otrzymanych od Wojewody 
Wielkopolskiego oraz przesunięć między rozdziałami i paragrafami na wniosek Dyrektorów 
poszczególnych szkół. 
Dz. 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: 
- rozdział 90003 - wydatki : zmniejszenie na usługi o 500,00zł (w ramach FS Komorniki). 
- rozdział 90004 - dochody i wydatki: przesunięcia między paragrafami z bieżących na majątkowe 
(dostosowanie do harmonogramu  w ramach realizacji programu ze środków z WFOŚIGW - 
ścieżka "Skarby lasu"). 
Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego: 
- rozdział 92109 - wydatki: zwiększono dotację dla instytucji kultury o kwotę 40.000,00zł. 
Dz. 926 Kultura fizyczna: 
- rozdział 92695- wydatki:  zwiększenie o 1.200,00 na usługi pozostałe. 
Rozchody: zabezpieczono środki w wys. 38.000,00zł  na udzielenie pożyczki dla Stowarzyszenia 
Rozwoju Oświaty oraz Upowszechniania Kultury na Wsi w  Ziminie - na realizację bieżących 
zadań. 
 Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 9 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 8 radnych. 
Przeciw głosował 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr XXXV/280/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 18 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXV/281/2017 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Kleszczewo na lata 2017 - 2040 przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt uchwały został 
szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Pani Skarbnik poinformowała, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kleszczewo 
dokonano zmian związanych z uchwałą Nr XXXVI/280/2017 w sprawie  zmian w budżecie gminy 
na rok 2017 dostosowując wartości w WPF oraz w wykazie przedsięwzięć roku 2017.  

Zakres kwot w przedsięwzięciach oraz ich nazwy dostosowano do przedsięwzięć 
planowanych w projekcie WPF na 2018r. 

Przedsięwzięcia, które w projekcie na 2018 wykazano w sekcji z udziałem środków z UE, 
pozostawiono bez zmian w 2017r. ze względu na termin ostatecznego rozstrzygnięcia oceny 
projektów w roku kolejnym. 



Mimo zmiany dochodów, wydatków, przychodów, rozchodów oraz zmiany wyniku budżetu 
w poszczególnych latach objętych prognozą, zmiany limitów w wykazie przedsięwzięć, okres 
spłaty długu pozostaje bez zmian tj. do 2040r. 

 
Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  

do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 9 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 8 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr XXXV/281/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 19 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXV/282/2017 w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Kleszczewo 
oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz 
poinformowała, że określenie przystanków komunikacyjnych i dworców oraz warunków i zasad 
korzystania z nich następuje w drodze uchwały podjętej przez właściwy organ danej jednostki 
samorządu terytorialnego.  
W dotychczas obowiązującej uchwale proponuje się wprowadzenie dwóch zmian: 

1) pierwsza zmiana  dotyczy zmiany nazwy przystanku w Kleszczewie z „Kleszczewo 
Zajezdnia  ZK” na „Kleszczewo Baza ZK”  

2) druga zmiana związana jest z wprowadzeniem  na wniosek mieszkańców nowego 
przystanku  w rejonie ulicy Poznańskiej i Krótkiej z nazwą „Tulce ul. Krótka”. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 9 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 9 radnych. 
Przeciw głosował 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radny. 
Uchwała Nr XXXV/282/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 20 porządku posiedzenia 
 Przewodniczący Lesiński poinformował, że przedmiotem wspólnego posiedzenia Komisji 
Rady Gminy były podatki i opłaty na 2018r. oraz sprawy bieżące wynikające z działalności gminy.  
 
Ad. 21 porządku posiedzenia 
- 15 XI - podpisanie w Urzędzie Miasta Poznania umów na grupowy zakup energii, 
- 21 XI - spotkanie w ZDP w sprawie przebudowy drogi  Kleszczewo – Swarzędz - uzgodnienia 
objazdów i możliwość realizacji inwestycji kanalizacyjnej w Gowarzewie, 
- Trakt Piastów: 21 XI - Zarząd, 28 XI - Podsumowanie konkursu Aktywne Sołectwo - 18 sołectw, 
8 gmin, 1427 uczestników, 85 wolontariuszy, 48 wydarzeń (w tym sołectwa w Śródce                            
i Taniborzu), 
-  27 XI - Urząd Marszałkowski - podpisanie umowy na dofinansowanie z PROW budowy siłowni 
zewnętrznych (koszt 195.137,66zł, dotacja z PROW za pośrednictwem LGD Trakt Piastów                       
- 124.166zł), 
- 27 XI -  Jubileusz Par Małżeńskich - dwanaście par 50-lecie, dwie 60 – lecie, 
- 28 XI - w wyniku wcześniejszych ustaleń z Dyrektorem oddziału GDDKiA w Poznaniu Markiem 
Napierałą - wizja terenowa z udziałem przedstawicieli GDDKiA oraz spółek wodnych z 
Kleszczewa i Kostrzyna w sprawie niesprawnych instalacji melioracyjnych. Uzgodniono także, że 
GDDKiA ureguluje kwestię zarządcy obwodnicy Kleszczewa, oznakuje tablicami przy A2 i S5  



granice gminy Kleszczewo, umożliwi zmniejszenie ograniczeń w zakresie lokalizacji obiektów AG 
na pobyt ludzi w sąsiedztwie autostrady.    
 
W kwestii inwestycji Pan Wójt przedstawił następujące informacje: 
- zakończenie modernizacji świetlicy Śródka-Krzyżowniki - koszt 407.101zł, w tym dotacja z 
PROW  poprzez LGD Trakt Piastów - 257.101zł. 
- rozpoczęta rozbudowa szkoły w Tulcach - 4.449.500zł.  
- otwarcie ofert na budowę boiska w Gowarzewie 396.854,78zł.  
- otwarcie ofert na budowę boiska w Tulcach - koszt 855.383,84 zł, w tym dotacja 400.000zł 
- likwidacja topoli w Kleszczewie na ul. Topolowej i Piaskowej, nowe nasadzenia (grab pospolity - 
70 szt. w 2016r, w 2017 300 szt.) - koszt w br. 63.000 zł, w tym dotacja z WFOŚiGW  30.000zł. 
-  prace pielęgnacyjne w drzewostanie parku w Kleszczewie - koszt 20.000zł dofinansowanie z 
WFOŚiGW 10.000zł.  
- wykonano modernizację drogi gminnej od węzła Kleszczewo do Bylina - ok. 1500m  drogi 
utwardzono tłuczniem, koszt 228.707,75zł Urząd Gminy stara się o pozyskanie dotacji w wysokości 
88.125 zł, przyznanej na drogę - ul. Świerkowa  w Tulcach. Na ul. Świerkową  nie udało się 
uzyskać na czas pozwolenia na budowę.   
- unieważniony przetarg na ułożenie asfaltu na drogę w Markowicach - jedna oferta 390.00zł   
(kosztorys 274.836,82zł).  
- zakup wozu dla OSP – rezygnacja z powodu braku możliwości pozytywnego rozstrzygnięcia 
przetargu (I przetarg - brak ofert, II przetarg - zbyt wysoka cena). 
 
Pan Wójt poinformował o planowanej na 18 grudnia br. zmianie rozkładu jazdy - korekta jest 
związana z wnioskami mieszkańców.  
 
Ad. 22 porządku posiedzenia 

Radny Rajchelt zwrócił uwagę na konieczność naprawy nawierzchni na skrzyżowaniu ulic 
Owocowej i Topolowej w Kleszczewie. 

Pan Wójt stwierdził, że stan tych dróg uległ pogorszeniu ze względu na obecne warunki 
atmosferyczne ponieważ drogi te były już równane. 

Przewodniczący Lesiński zapytał o możliwości wnioskowania o przebudowę skrzyżowania 
drogi 434  z drogą w  Nagradowicach. 

Pan Wójt poinformował, że wnioskowano już o budowę ronda w tej lokalizacji i prośba 
zostanie ponowiona. 

Sołtys Szewc zapytał o możliwość zlokalizowania przejścia dla pieszych w okolicach 
przystanku autobusowego na drodze Tulce – Gowarzewo kierunku Kleszczewa (ul. Krańcowa). 

Pan Wójt stwierdził, że to przejście dla pieszych zostało uwzględnione w projekcie 
dotyczącym budowy ścieżki rowerowej. W sprawie budowy jest złożony wniosek do ZIT,  
realizacja jest bardzo prawdopodobna. 
 
Ad. 23 porządku posiedzenia 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący obrad podziękował wszystkim                                 
za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 18:00. 
 
Protokołowała: 
Magdalena Rakszawska 
            za zgodność z przebiegiem obrad 

        Przewodniczący Rady Gminy 
 

                    Henryk Lesiński 


